
 

 

 

 Αθήνα, 11 Σεπτεμβρίου 2023 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον κ. Υπουργό Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού 

Θέμα: «Μαθητές και εκπαιδευτικοί Αμεα δεν έχουν πρόσβαση στα 

σχολεία της χώρας μας» 

Πριν λίγο καιρό ολοκληρώθηκε ο 2ος Πανελλήνιος Μαθητικός Διαγωνισμός με 

τίτλο «Χαρτογραφώντας την Προσβασιμότητα-Μπορεί ο συμμαθητής μου με 

αμαξίδιο να έρθει στο σχολείο;». Τα αποτελέσματα του εν λόγω διαγωνισμού 

ήταν επιεικώς απογοητευτικά. Συμμετείχαν 472 μαθητές από 38 σχολεία και 

δημιούργησαν 191 ψηφιακούς χάρτες που εντοπίζουν 8.477 εμπόδια! 

Τα προβλήματα που παρατηρήθηκαν είχαν να κάνουν με σπασμένα 

πεζοδρόμια  στη διαδρομή, εμπόδια στη διέλευση  και στη είσοδο στα σχολεία, 

έλλειψη ραμπών και τουαλετών για ΑμεΑ κ.α.. 

Χαρακτηριστική είναι καταγγελία μια μαθήτριας από το 1ο Γυμνάσιο Χίου που 

αναφέρει: «Είμαι τρία χρόνια σε αυτό το σχολείο και δεν έχω καταφέρει να πάω 

στη μεγάλη αίθουσα εκδηλώσεών μας. Ποιος ο λόγος; Μα γιατί δεν έχω 

πρόσβαση στον πρώτο όροφο με το αμαξίδιό μου. Το γυμνάσιό μου είναι ένα 

πανέμορφο νεοκλασικό κτίριο, θυμίζει αρχαιοελληνικό ναό. Άνθρωποι το 

επισκέπτονται σαν μουσειακό χώρο. Εγώ όμως απλά περιορίζομαι στο ισόγειο. 

Αδικία; Και δεν είναι η μόνη». 

Ο Σύλλογος Αποφοίτων Τμημάτων Ειδικής Αγωγής (ΣΑΤΕΑ) έχει ήδη 

επισημάνει τα προβλήματα προσβασιμότητας που υπάρχουν στα σχολεία της 

χώρας και για τους μαθητές αλλά και για τους εκπαιδευτικούς με αναπηρία και 

σε ανακοίνωση τους επισημαίνουν: «Αγωνιζόμαστε με γνώμονα το αναφαίρετο 

δικαίωμα κάθε παιδιού στην εκπαίδευση και κάθε εκπαιδευτικού στην εργασία. 

Συμπορευόμαστε με κάθε ομάδα ή ατομικότητα που στηρίζει το δίκαιο αυτό 

αίτημα. Το ΥΠΑΙΘ οφείλει να θέσει θέματα όπως η προσβασιμότητα ως 

προτεραιότητα». 

Τα σχολεία της Αιτωλοακαρνανίας αντιμετωπίζουν και αυτά τα ίδια προβλήματα 

προσβασιμότητας για τους μαθητές ΑμεΑ, ελάχιστα είναι αυτά που έχουν την 

δυνατότητα να εξυπηρετήσουν μαθητές με κινητικά ή άλλες αναπηρίες.  

https://www.alfavita.gr/satea
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Είναι υποχρέωση μιας πολιτισμένης κοινωνίας να εξασφαλίζει την 

προσβασιμότητα όλων των μαθητών και εκπαιδευτικών σε όλα τα σχολικά 

κτίρια, είναι υποχρέωση του κράτους να τοποθετεί ράμπες και αναβατόρια σε 

όλα τα σχολεία, να δημιουργεί τουαλέτες ΑμεΑ και να διευκολύνει την 

πρόσβαση σε όλους τους χώρους των σχολείων.  

Οι μαθητές με αναπηρία δεν είναι παιδιά ενός κατώτερου Θεού, έχουν δικαίωμα 

στην εκπαίδευση με ίσους όρους με όλα τα παιδιά, έχουν δικαίωμα να 

συμμετέχουν σε όλες τις εκπαιδευτικές και κοινωνικές δραστηριότητες και έχουν 

δικαίωμα να συμμετέχουν όχι σε ένα άλλο περιβάλλον που θα είναι μόνο με 

άλλα παιδιά με αναπηρία αλλά στα ίδια σχολεία, στις ίδιες παιδικές χαρές, 

στους ίδιους αθλητικούς και πολιτιστικούς χώρους μαζί με τα παιδιά που δεν 

έχουν αναπηρία.  

 

 Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

1) Έχει γίνει καταγραφή των προβλημάτων προσβασιμότητας που έχουν 
τα σχολεία σε όλη την χώρα; Πόσα και ποια σχολεία δεν έχουν τις 
κατάλληλες υποδομές για να υποδεχτούν μαθητές με αναπηρία; 
 

2) Θα προχωρήσει άμεσα στην αναδιαμόρφωση στα σχολεία που δεν 
έχουν τις κατάλληλες δομές προσβασιμότητας για του μαθητές και 
τους εκπαιδευτικούς ΑμεΑ; 
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Ζαμπάρας Μιλτιάδης (Μίλτος) 

 

Ακρίτα Έλενα 

Αναγνωστοπούλου Σία 

Αποστολάκης Ευάγγελος 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος-Χρήστος 

Βέττα Καλλιόπη 

Γαβρήλος Γιώργος 

Γιαννούλης Χρήστος 

Θρασκιά Ουρανία 

Καλαματιανός Διονύσης 

Κασιμάτη Νίνα 



Κεδίκογλου Συμεών 

Κοντοτόλη Μαρίνα 

Μάλαμα Κυριακή 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπάρκας Κώστας 

Νοτοπούλου Αικατερίνη 

Παναγιωτόπουλος Ανδρέας 

Παπαηλιού Γιώργος 

Πέρκα Πέτη 

Πούλου Παναγιού 

Σαρακιώτης Γιάννης 

Τζούφη Μερόπη 

Φωτίου Θεανώ 

Χρηστίδου Ραλλία 

Χουσεΐν Ζεϊμπέκ 

Ψυχογιός Γιώργος 




